
 
 
 
Till Samkommunen för yrkesutbildning i Östra Nylands ägarkommuner 
 

 
 
 
 

Samkommunstyrelsen ber vägledning för fortsatt handläggning gällande  
organisationslösningen enligt bifogat styrelseprotokoll. Samkommunstyrelsen har av  
Framtidsskolan i Helsingforsregionen Ab begärt beslut om mottagande av rörelse enligt  
intentionsavtalet per 4.5.2018. Framtidsskolan har inte meddelat samkommunen sitt  
beslut inom den angivna tidsfristen. Vid underhandlingarna har parterna ömsesidigt  
konstaterat att man inte kommer att uppnå ett avtal enligt samkommunens  
ägarkommuners beslut från hösten 2016.   

 
Samkommunstyrelsens nästa möte hålls den 8 juni 2018 och styrelsen inväntar  
ägarkommunernas vägledning i ärendet inom maj månad 2018.   

 
 
 

Borgå 11.5.2018  
 
 
Jaakko Jalonen 
Styrelseordförande 

 

Samkommunen för yrkesutbildning i Östra Nyland       Edelfeltsstigen 1  06400 Borgå 
yrkesinstitutet@inveon.fi 
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Sty 34§ ORGANISATIONSLÖSNINGEN 

 

Samkommunens styrelse har vid sitt möte 5.10.2016 (6 §) antecknat det s.k. 

kompromissförslaget för kännedom och konstaterat att samkommunen för sin 

del medverkar till att förslaget kan förverkligas. Kompromissförslaget är ett 

resultat av den diskussion som regionens kommuner fört 21.9.2016 gällande 

yrkesutbildningens utmaningar och vilken struktur dessa i framtiden kräver. 

Förslaget omfattar följande:  

Samkommunen för yrkesutbildning i östra Nyland överlåter sin  

verksamhet åt Svenska Framtidsskolan i Helsingforsregionen Ab.   

Kompromissförslaget innebär, så som det tolkats i intentionsavtalet  

vilket för övrigt utgick 31.12.2017, att hela den verksamhet som  

Samkommunen för yrkesutbildning i östra Nyland har skall förenas med  

den verksamhet som finns i Svenska Framtidsskolan i Helsingfors-  

regionen Ab.   

En tomt anvisas för Prakticum vid Styrmansvägen för att uppnå ett  

campus med hög bruksgrad.   

Ett nygrundat aktiebolag skall överta verksamheten inom IU  

Koulutuskuntayhtymä och Point College. Bolaget är ett koncernbolag  

inom Borgå, vilket innebär att Borgå äger över 50 % av aktierna och de  

övriga kommunerna innehar aktier enligt överenskommelse.  

Detta nya koncernbolag är en två/trespråkig utbildningsaktör inom flera  

utbildningsområden medan Svenska Framtidsskolan i  

Helsingforsregionen Ab är en enspråkig utbildningsaktör inom flera  

utbildningsområden.   

Personalen skall vara delaktig i processerna och överflyttas till de nya  

bolagen som ”gamla” anställda.   

 

Samkommunens styrelse har vid sitt möte 10.11.2016 (6§) föreslagit för 

samkommunstämman att styrelsen ges rätt att utan dröjsmål godkänna ett 

intentionsavtal i ärendet i dess slutliga form. Samkommunstämman har på sitt 

möte 10.11.2016 (7§) enhälligt godkänt styrelsens förslag. Samkommunen har 

undertecknat avtalet 17.11.2016, vilket upphört att gälla 31.12.2017. 

 

Samkommunens styrelse gav på sitt möte 15.3.2018 (St 22 §) 

samkommunstyrelsens ordförande samt samkommunens direktör fullmakt att 

underteckna ett nytt intentionsavtal mellan samkommunen och Svenska 

Framtidsskolan i Helsingforsregionen Ab, där det överenskoms om en 

överlåtelse av rörelse från 1.1.2019 samt om en ansökan om strategifinansiering 

av undervisnings- och kulturministeriet. 

Framtidsskolans styrelse beslöt 28.3.2018 att inte godkänna det nya 

intentionsavtalet. 
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På sitt möte 5.4.2018 (St 28 §) beslöt samkommunens styrelse att hålla fast vid 

sitt tidigare beslut beträffande intentionsavtalet om en överlåtelse av rörelse till 

Framtidsskolan i Helsingforsregionen Ab samt bad om Framtidsskolans 

slutgiltiga svar angående planerna för överlåtelsen. Detta förväntas enligt 

samkommunens styrelsebeslut ske senast 4.5.2018. 

Med ett brev daterat 5.4.2018 bjöd samkommunens styrelse in Framtidsskolans 

styrelse att bekanta sig med IUKKY:s utrymmen på Yrkesvägen i Estbacka. Då 

styrelserna träffades 12.4.2018 enades parterna om att fortsätta 

förhandlingarna genom att bilda en förhandlingsgrupp bestående av 

representanter från bägge styrelser.  

 

Förhandlingsgruppens första möte hölls 25.4.2018. Samkommunen 

representerades av ordförande Jaakko Jalonen, viceordförande Mia 

Heijnsbroek-Wirén, tf. rektor Gunilla Träskelin samt förtroendeman Mikael 

Kulju. Samkommunens representanter refererar mötets gång på styrelsemötet 

9.5.2018.  

 

Då Framtidsskolan på sitt möte 28.3.2018 inte godkänt intentionsavtalet som 

skulle ligga till grund för överlåtelse av rörelse från 1.1.2019 samt möjliggöra en 

ansökan om strategifinansiering, är samkommunen tvungen att återta den 

ansökan om strategifinansiering som inlämnats till undervisnings- och 

kulturministeriet.   

 

Ytterligare beslöt Framtidsskolans styrelse enhälligt att man endast tar över 

behövlig undervisningspersonal som gamla arbetstagare samt att 

utrymmesfrågan löses som en fristående fråga och att utrymmen söks centralt i 

Borgå.  

Detta kan tolkas så att Framtidsskolan inte har för avsikt att respektera de för 

samkommunen centrala delarna i den kompromisslösning som uppgjorts på 

basis av ägarkommunernas diskussion 21.9.2016. 
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Förslag (FB): 

Styrelsen ber ägarkommunerna om direktiv för fortsatt handläggning av 

ärendet. Alternativen är följande: 

 

1) Förhandlingarna med Svenska Framtidsskolan i Helsingforsregionen Ab 

fortsätter med målsättningen att överlåtelsen av samkommunens rörelse kan 

ske enligt villkoren i det ursprungliga intentionsavtalet med tyngdpunkten på 

lokalitets- och personallösningen, dock så att överlåtelsen sker 31.12.2019.  

2) Förhandlingar inleds med parterna i det regionala nya 

utbildningsaktiebolaget gällande villkoren och tidtabellen för en överföring av 

rörelsen till bolaget speciellt gällande lokalitetslösningen och personalens 

ställning. 

3) Samkommunen för yrkesutbildning i östra Nyland fortsätter som självständig 

utbildningsaktör tills vidare. 

 

Samkommunen återtar sin strategifinansieringsansökan från undervisnings-  

och kulturministeriet pga att Framtidsskolan inte gjort beslut gällande avtalet.

 

Beslut: Enligt förslaget.  

 

Paragrafen justerades omedelbart. 

 

__________ 
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